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Garagesale in Woltersum

Opritten rijkelijk gevuld met spulletjes.

De eerste keer een garagesale in 
Woltersum, en direct een groot 
succes. Wie had dat gedacht? 

Vorig jaar hadden Henny Blink 
en ik het idee om een garagesale 
te houden door het gehele dorp, 
maar Corona gooide roet in het 
eten en werd het afgelast. Maar na 
een vraag via facebook klommen 
Henny en ik in de pen. Binnen 5 
minuten was alles geregeld en 
konden mensen zich opgeven voor 
de garagesale in september. De 
aanmeldingen stroomden binnen 
en in korte tijd hadden we al 25 
adressen die mee wilden doen. 
Naar aanleiding van een stukje in 
de Noorderkrant en reclame maken 
via flyers en facebook kwamen er 
nog meer bij. Zelfs vanuit Ten Boer 
waren er mensen die hun koopwaar 
een andere eigenaar gunden. En 
met een bijna 40 aanmeldingen 
waren wij erg tevreden voor zo een 
eerste keer. 

De 18de september was 
het eindelijk zover. Na een 
inspectieronde al vroeg in de 
morgen, om bij de kerk en de molen 
een aantal ballonnen op te hangen, 
omdat ook deze geopend waren 
voor de bezoekers, zag ik al veel 
rumoer in het dorp. Mensen zetten 
al hun tafels buiten en kwamen 
buren bij elkaar om een praatje te 
maken. De zon scheen uitbundig 
en het beloofde een mooie dag te 
worden. 

Net voor de verkoop ging ik nog 
een rondje door het dorp fietsen 
en wat was dit machtig mooi om 
te zien. Woltersum was ontwaakt 
na een rustige periode van Corona. 
Dit was iets wat wij allemaal nodig 
hadden. Bij mij persoonlijk was dit 
toch wel een slikmoment. Iedereen 

was blij en vrolijk bezig om al hun 
spulletjes neer te zetten in de hoop 
om het te verkopen.

Om 1 uur begon het, maar al ver 
voor tijd struinden er mensen door 
het dorp en werden er al dingen 
verkocht. Al snel daarna stroomde 
Woltersum vol met bezoekers. Dit 
was ver boven onze verwachting. 
Het was één groot succes, een 
drukte van jewelste maar bovenal
super gezellig. De loempia’s 
en broodjes hamburger stilden 
de grote trek van een rondje 
Woltersum. 

We hoorden van mensen dat 
ze nooit hadden geweten dat 
Woltersum zo groot en zo een 
mooi dorp was. Maar ook de 
saamhorigheid in het dorp werd 
geprezen, dit hoorden we ook vaak 
voorbijkomen. 

Op het land, bij de eierkeet, 
van de Fam. Lalkens was er een 
demonstratie van de RC Groep 
Groningen. Ook hier bleven veel 
mensen staan kijken en genoten 
van alle acties en kunstjes die 
ze met de radiografische auto’s 
maakten. De ‘chauffeurs’ vonden 

het een groot succes en kregen ook 
veel vragen over hun best wel dure 
hobby. 

Om 5 uur konden de bewoners 
hun overgebleven spullen weer 
opruimen en na genieten van 
een geweldige dag. Er is veel 
verkocht en natijd had Eetcafé 
De Kielerbocht het druk met de 
verkoop van snacks want er waren 
weinig mensen die zin hadden om 
te koken. 

Henny en ik zijn meer dan tevreden 
over deze dag. En er komt zeker 
een vervolg volgend jaar. Ook zijn 
er een aantal verbeterpunten en 
zullen hier een oplossing voor 
moeten vinden, maar dat gaat ons 
zeker lukken. De eerste ideeën 
staan alweer op papier dus daar 
gaan we ook mee aan de slag. 

Wij willen iedereen bedanken, de 
inwoners maar ook de bezoekers, 
die dit mooie evenement mogelijk 
hebben gemaakt. 

Tot volgend jaar.

Henny Blink en Tineke Smit.
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Iedere dinsdagmiddag op de markt in Ten Boer

Wilt u adverteren of wilt u uw 

advertentie veranderen?

 Neem dan contact op met de 

redactie!

tilproat@gmail.com
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Van het bestuur,
Wij zijn nu alweer 4 maanden in 
functie als nieuw bestuur, de taken 
zijn goed verdeeld en iedereen 
heeft zijn taken goed opgenomen. 
In de afgelopen maanden 
hebben we kennis gemaakt met 
de vertegenwoordigers van de 
gemeente Groningen die ook op 
een van onze vergaderingen te gast 
waren.

Volgens mij zijn de contacten nu 
duidelijk en weten we wie 
we moeten hebben als 
vertegenwoordigers van 
de gemeente. Er is ook een 
bijeenkomst geweest van de 
thematafel Wonen en versterken 
waar verschillende opties voor 
de tijdelijke en de permanente 
woningbouw zijn besproken. 
Afgelopen weekend bleek dat de 
NCG met een aantal bewoners 
van de Kollerijweg 74-80 had 
gesproken over een locatie voor 
de tijdelijke woningen die wel heel 
erg dicht bij de Kollerijweg 74 
was gelegen en de huizen gingen 
er zelfs omheen. Daar waren die 
bewoners niet erg gelukkig mee 
en ik ben benieuwd hoe dit verder 
gaat aflopen. Er is een wekelijks 
spreekuur geopend in het dorpshuis 
voor ondersteuning van iedereen 
die iets wil weten over de fundering 
of versterking met Karin Tersmette 
als gebiedsregisseur. Goed in ieder 
geval dat er veel ondersteuning is.

Verder was er een voorlichtings-
avond over de inrichting van de 
voormalige gif stortplaats/

zwembad. De gemeente had een 
landschapsarchitect gevraagd 
om een schets te maken hoe dat 
gebied in te richten op basis van 
een aantal vroegere suggesties van 
bewoners uit 2019. Er waren twee 
leuke voorstellen uitgewerkt en die 
werden daar voorgelegd. Tijdens 
de avond bleek dat met name een 
aantal boeren die om dit gebied 
heen wonen niet blij waren met 
de plannen en het liefst het weer 
gewoon grasveld wilden laten zijn. 
Ook was er de angst dat een aantal 
hangjongeren uit Ten Boer dan hier 
overlast zouden gaan veroorzaken. 
Er ontstond een levendige discussie 
en uiteindelijk werd besloten dat er 
eerst meer gekeken moest worden 
wat nu de verschillende meningen 
waren en hoe die het beste met 
elkaar in evenwicht konden 
komen. Voor mij was het wel een 
leermoment als voorzitter, dat er 
toch voor mij onverwachts veel 
verschillende belangen met elkaar 
moeten worden afgewogen als je 
met goede bedoelingen een leuk 
initiatief presenteert en het dan 
heel anders loopt dan je verwacht. 

De WEC is bezig met een 
aanvraag voor een laadpaal en een 
elektrische deelauto en hopelijk 
kunnen ze daar samen met de 
gemeente een mooie plek voor 
vinden. De voorlichtingsavond over 
warmte pompen kan helaas niet 
doorgaan vanwege corona, maar 
hopelijk pakken ze het snel weer op 
als het weer kan.

Op dezelfde dag dat bekend wordt, 
dat de Nationaal Coördinator 
Groningen en de gemeente 
vergevorderde plannen hebben 
ontwikkeld voor de bouw van 
wisselwoningen aan de Kollerijweg, 
valt er ook een mooi vormgegeven 
folder in de Woltersummer 
brievenbussen. Afzender is de 
gemeente, die in deze nieuwsbrief 
zo positief mogelijk bericht over de 
vooruitgang in het versterkings- 
en vernieuwingsproces in ons 
dorp. Toch is het de vraag of het 
allemaal zo succesvol verloopt 
als de gemeente ons wil doen 
geloven. Alweer een nieuwe 
gebiedsregisseur? Was de vorige 
niet goed genoeg? Of die daarvóór? 

Er wordt ook gerept van een 
“prettige en constructieve 
avond’ waarop de Thematafel 
Wonen samen met de gemeente 
‘opnieuw de mogelijkheden voor 
wisselwoningen en nieuwbouw 
in Woltersum” verkende. Vreemd 
genoeg kwam hier het plan 

Hallo Woltersum,
Kollerijweg blijkbaar niet ter 
sprake. In de nieuwsbrief valt 
daar verder ook geen woord over 
te vinden, dus blijkbaar haalde 
de actualiteit deze publicatie in. 
Maar het zijn toch vergevorderde 
plannen…?

Natuurlijk snappen we dat de 
gemeente ons liever “leuk” 
nieuws voorschotelt, maar om 
dan ook maar meteen projecten 
in het hele verhaal mee te nemen, 
die er eigenlijk los van staan, is 
toch weer verbazingwekkend. 
De sanering van de stortplaats 
aan de Bouwerschapweg werd 
al in de vorige eeuw door de 
dorpsvereniging bepleit en is na 
langdurig aandringen, na tientallen 
jaren, eindelijk gerealiseerd. En 
het is dan ook nog wel zuur, dat 
de herinrichting van het terrein 
bepaalt lijkt te gaan worden door 
Ten Boersters, die zich nooit achter 
de wens om te saneren geplaatst 
hebben.

Dat Wierden en Borgen nu eindelijk 
aan het bouwen geslagen is in de 
Dobbestraat is vanzelfsprekend 
goed nieuws. Dat het allemaal 
belachelijk lang moest duren en dat 
de woningbouwvereniging meer 
naar de eigen belangen kijkt dan 
naar onze dorpse belangen, wordt 
voor het gemak maar niet vermeld.

U snapt het, ik heb wat moeite 
met de juichende toon, waarmee 
de gemeente ons voorlicht. Want 
hebben we niet meer aan eerlijke 
en zakelijke informatie, dan aan 
deze al te optimistische, en helaas 
achterhaalde, informatie?

Jos

Verder zijn we bezig om het AED-
apparaat dat nu nog bij het nu lege 
huis van Janny Hulshof hangt te 
verplaatsen naar de kroeg zodat het 
meer centraal hangt. Dat geeft ook 
betere verdeling over het dorp ten 
opzichte van het AED-apparaat in 
het Dorpshuis, dat trouwens naar 
buiten verplaatst gaat worden.

Ook zijn er weer plannen voor 
een lichtjes avond. De culturele 
commissie wil met oud en nieuw 
weer het nieuwe jaar inluiden op 
het kerkplein. Het is natuurlijk 
onzeker of alles door kan gaan 
in verband met de nieuwe corona 
besmettingen. In verband hiermee 
zijn we ook weer overgegaan op 
online vergaderen en zijn er al een 
aantal activiteiten in het Dorsphuis 
uitgesteld.

Tot slot nog even een kleine 
herinnering aan de mensen die de 
contributie voor Dorpsbelangen 
nog niet hebben overgemaakt. Wilt 
u dat dan alsnog even doen door 
7 euro te storten op banknummer 
NL28 RABO 0306325357, ten 
name Vereniging Dorpsbelangen 
Woltersum onder vermelding van 
uw adres.
Tot ziens en blijf gezond! 

Nico Bos
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Berend-Jan Lalkens op de Bakfiets
Beste mededorpsbewoners.

Jaarlijks op de 2e vrijdag in oktober 
wordt er aandacht geschonken aan 
het ei. Dit jaar mocht ik meedoen 
met een actie van stichting 
Blijmeteenei en van de Mmmeggies. 

De actie was als volgt:
Samen met collega-boeren fietsten 
we met een bakfiets vol met eieren 
helemaal naar Barneveld. We losten 
elkaar gelukkig wel af. Bij elke boer 
ging er een aantal eieren mee in de 
bakfiets. Eenmaal aangekomen in 
Barneveld maakte een topchef van 
de eieren heerlijke gerechten.

Ik was donderdag 7 oktober aan 
de beurt. Rond 11:00 uur vertrok 
ik mooi in uniform met de bakfiets 
vanuit Woltersum naar Onstwedde 
(48,5 km). Bij vertrek werd ik 
aangemoedigd door een aantal 
mededorpsbewoners, familie en 
vrienden. Zij konden toen gelijk ook 
een kijkje nemen op ons bedrijf. 
Ik had daarvoor ook een oproepje 
gedaan via facebook. 

Eenmaal vertrokken ging ik langs 
OBS De Huifkar fietsen daar werd 
ik namelijk door heel de school 
ook nog eens aangemoedigd. 
Toevallig was de school een dag 
eerder bij ons langs geweest om 
te kijken op ons bedrijf en hebben 
ze hopelijk wat kennis opgedaan. 
Na alle aanmoedigingen was ik er 
echt klaar voor. Want eenmaal uit 
Woltersum kwam ik erachter dat ik 
nog wel een stukje moest. Gelukkig 

had ik wel een elektrische bakfiets 
dacht ik toen nog. Tot ongeveer 
Zuidbroek geen problemen alleen 
beetje last van het zitvlak maar 
goed wat wil je ook ik fietste 
niet vaak en als ik fietste fietste 
ik alleen maar naar het dorp en 
lopend weer terug. 

En pats opeens uit het niets reed 
er een auto van RTV Noord naast 
me en ja hoor raampje ging naar 
beneden. Derk Bosscher wou wel 
eem weten wat er gaande was. 
Toen ben ik even gestopt om 
een live interview te doen beetje 
reclame is nooit weg natuurlijk. 
Net buiten Zuidbroek kwam ik 
achter dat de accu wel ineens heel 
hard leeg ging ojeee en nu dan? 
Gewoon doorzetten natuurlijk er is 
toch geen andere optie. Gelukkig 
werd ik al gedurig ook nog wel 
aangemoedigd door mensen die me 
zagen fietsen. 

Eenmaal bij de volgende boer in 
Onstwedde aangekomen werd ik 
en de collega-boer ook nog eens 
gefotografeerd door het DVHN. 
Ik denk dat we met z’n allen wel 
kunnen zeggen dat aandacht vragen 
wel gelukt is. 

Vond het leuk om te doen 
en bedankt allemaal voor de 
aanmoedigingen!!

Nu ik hier toch ben even over het 
ei:

Het ei is het kroonjuweel 
van Moeder Natuur, puur en 
onbewerkt, gezond, lekker en 
betaalbaar voedsel voor iedereen! 
Eieren zijn onmisbaar voor allerlei 

voedingsmiddelen/levensmiddelen. 
De lijst met voedingsmiddelen 
waar ei in zit is oneindig lang. Van 
bouillon tot pasta en van quiche tot 
donut. Wanneer je alle producten 
waar ei in verwerkt zit, uit de 
supermarkt haalt, tref je veel lege 
schappen aan. Dat is maar goed 
ook want eieren zitten vol met 
vitaminen, mineralen en eiwitten. 
Ze vormen een bron van vitamine 
A, vitamine B2, foliumzuur, B12, 
D en E. Een ei bevat verschillende 
mineralen, zoals fosfor, seleen, 
ijzer en zink. 

Wist je dat je soms ei eet zonder 
dat je het weet? Denk jij dat er 
ei zit in chocolade, bouillon of 
ijs? Jazeker! En ook dressing, 
paneermeel, kroepkoek, snoep 
en zelfs Turks fruit bevatten ei. 
Eieren zijn dus verwerkt in heel veel 
soorten levensmiddelen, maar ook 
in shampoos, lotions, crèmes zelfs 
ook in medicijnen en vaccinaties.
Best wel knap werk van zo’n 
kippetje.

Groeten van Berend-Jan Lalkens 

Berend-Jan met de bakfiets tijdens zijn RTVNoord interview.

Het overdragen van de bakfiets. Berend-Jan vertrekt voor zijn tocht.
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Nieuw in Woltersum

Het is alweer een tijd geleden dat 
het huis aan het Kerkpad 15 door 
de vorige eigenaar is verkocht aan 
de NCG. Daarna heeft het een 
tijd leeggestaan, maar vorig jaar 
trokken er vlak voor kerst nieuwe 
bewoners in. Door corona was het 
lastig om ze te leren kennen, maar 
nu kon het gelukkig wel. Hoog tijd 
voor een interview met Stephan 
Steenwijk (37 jaar) en Maartje 
Boerema (31 jaar)!

Stephan en Maartje wonen er 
samen met hun dochtertje Milou 
van 2,5. Een tweede kindje wordt 
in het voorjaar verwacht. Stephan 
komt oorspronkelijk uit Houwerzijl 
en Maartje uit Hoorn. Ze hebben 
elkaar in Groningen leren kennen 
op salsa les.
 
Belsimpel en het Waterbedrijf

Stephan heeft HBO communicatie 
en multimedia design gestudeerd. 
Hij werkt al 12,5 jaar bij Belsimpel 
en geeft daar leiding aan het team 
Creatie. Dat team ontwikkelt 
de vormgeving van de website, 
de mobiele app en de huisstijl. 
Belsimpel is 14 jaar geleden 
opgericht door studenten in 
Groningen en is uitgegroeid tot 
marktleider in Nederland op het 
gebied van mobiele telefoons en 
heeft nu zelfs Europese plannen. 
Een bloeiend bedrijf dus waar hij 
met veel plezier werkt.

Maartje heeft de Hogere 
Hotelschool afgerond en 
werkt nu als teammanager 
van de klantenservice van het 

Waterbedrijf Groningen. Het gaat 
hierbij om de backoffice waar 
alle administratieve processen 
worden verzorgd door een team 
van in totaal 17 mensen. Soms 
gaat het om incassoprocedures 
als mensen de waterrekening niet 
betalen. Gelukkig komt het maar 
zelden voor dat het water wordt 
afgesloten. Ook zij werkt er met 
plezier, niet in een hotel, maar 
wel in een sterk klantgerichte 
omgeving.

Rust in Woltersum

Ze woonden eerst in Groningen, 
maar zochten iets vrijstaands, 
omdat ze op zoek waren naar rust. 
Ze hebben lang gezocht, het huis 
aan het Kerkpad was het 41e huis 
dat ze bekeken. Ze zijn blij dat het 
gelukt is om het te kopen, want met 
de stichting die namens de NCG 
de verkoop regelde was het niet 
makkelijk onderhandelen. Ze wonen 
er nu met heel veel plezier. Het huis 
is voor nu eigenlijk te groot, maar 
ze willen er lang blijven wonen en 
dan kunnen ze al hun plannen voor 
de toekomst realiseren.

Stephan en Maartje hun grote hobby is salsadansen.

Ze genieten van de rust en vinden 
het heerlijk om wat te rommelen 
in en om het huis. Ze vinden 
het jammer dat ze nog niet veel 
inwoners van Woltersum hebben 
leren kennen, maar dat gaat wel 
goedkomen. Milou gaat nu al 
af en toe naar de peuterspeel-
ochtenden en straks naar school. 
Zo ontmoeten ze vanzelf steeds 
meer mensen.

Salsadansen

Hun grote hobby is salsadansen.  
Ze dansen geen wedstrijden, maar 
zijn wel fanatieke amateurs. Er 
is een tijd geweest dat Stephan 
wel 4 a 5 keer per week danste. 
Ze hebben in de Oosterpoort 
opgetreden met een demogroep 
en Maartje heeft zelfs lesgegeven.  
Nu dansen ze alleen nog elke 
donderdagavond, waarin ze soms 
ook andere dansstijlen gebruiken.

Versterken

Natuurlijk is ook bij hun de 
vraag hoe het staat met de 
versterking van hun huis. Ze 
hebben via Bouwimpuls al een 
versterkingsadvies gekregen. Hun 
hele huis moet worden aangepakt, 
waarbij ze zullen gaan wonen in 
een woonunit in de tuin. Het advies 
ligt nu ter goedkeuring bij de NCG. 
Die goedkeuring zou er binnen 
twee weken zijn, maar intussen zijn 
ze zes maanden verder waarin ze 
niets hebben gehoord. Ze voelen 
helaas nu dezelfde frustratie die zo 
veel mensen in Woltersum al jaren 
voelen en begrijpen nu goed hoe 
het is om in dit gebied te wonen.  

Toch is er geen reden om dit 
interview in mineur af te sluiten, 
ze genieten enorm van het huis en 
het wonen in ons dorp. Spreek ze 
rustig aan als u ze ziet wandelen 
met Milou en zeker in het voorjaar 
als we er nog een kleine inwoner 
bijkrijgen!

Door Margriet Hidding
Foto’s: Stephan Steenwijk en 

Maartje Boerema

Op bezoek bij Stephan Steenwijk en Maartje Boerema

Maartje, Milou en Stephan.
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Interview met Kees Westeneng

Het lijkt tegenwoordig niet 
makkelijk meer om boer te zijn: 
de grootte van de veestapel, 
stikstofuitstoot, mestproductie, 
duurzaam omgaan met de grond, 
allemaal punten die regelmatig 
onderwerp van discussie zijn. Tijd 
dus voor een interview met de enig 
overgebleven melkveehouder in 
Woltersum, Kees Westeneng. Hoe 
heeft hij zijn bedrijf georganiseerd 
en hoe kijkt hij naar de toekomst?

Geschiedenis

In 1970 zijn de ouders van Kees 
naar Groningen gekomen vanuit 
Zuid-Holland, omdat daar toen te 
veel boeren waren. Ze konden de 
boerderij aan de Kollerijweg 19 
kopen en sindsdien woont Kees 
hier. Toen hij 16 jaar was besloot 
hij om zelf ook boer te worden en 
op zijn 19e (in 1985) kwam hij in 
een maatschap met z’n ouders. 
Sinds 1990 werkt hij zelfstandig 
op de boerderij. Hij heeft alleen 
twee middagen in de week een 
betaalde hulp. Kees heeft 100 
melkkoeien en 60 stuks jongvee en 
is daar tevreden mee, hij heeft geen 
plannen om uit te breiden. 

Veranderingen in de loop van 
de tijd

In de jaren 80 was er onder alle 
boeren in Nederland sprake 
van groei, steeds meer koeien 
(meer dan nu), er werd veel mest 
uitgereden en er werd heel veel 
kunstmest gebruikt. Over het milieu 
werd niet nagedacht, het ging 
alleen om de opbrengst. In 1990 
kwam de mestwetgeving en moest 
er veel zorgvuldiger met de mest 
worden omgegaan. De mest moest 
nu worden opgeslagen en mocht 
worden uitgereden, maar niet 
meer dan het land aankon. Kees 
kan de mest van zijn koeien voor 
het grootste deel op z’n eigen land 
kwijt.

Sinds die tijd is het aantal koeien 
niet toegenomen, maar wel de 
opbrengst per koe. Dat komt aan 
de ene kant door gericht daarop 
te fokken, maar ook door betere 
voeding. Doordat er bijvoorbeeld 
minder kunstmest wordt gebruikt 

Boeren onder druk

is het nitraatgehalte in het gras 
lager en krijgen koeien minder vaak 
diarree.
 
Opmerkelijk is wel dat de prijs van 
melk niet is gestegen, in1985 kreeg 
je 0,85 gulden per liter en nu 0,40 
euro. Hij kan z’n bedrijf gelukkig 
wel prima draaien omdat hij geen 
grote investeringen heeft gedaan 
en z’n vrouw ook werkt.

Kringlooplandbouw

Kees is sterk voorstander van 
de kringlooplandbouw, dus dat 
er bijvoorbeeld geen voer wordt 
gehaald uit Brazilië. Het voer dat 
hij nu gebruikt bestaat voor 60-
70% uit gras en voor 30-40% uit 
gekocht voer. Dat is o.a. perspulp 
(restproduct van suikerbieten), 
aardappelvezel (restproduct van 
Avebe) en maisgluten (restproduct 
van Honig).

Je zult het nooit helemaal kunnen 
doen met de productie van je eigen 
bedrijf, omdat er producten uit het 
bedrijf in de vorm van zuivel of 
vlees worden gehaald. Die zul je 
weer moeten aanvullen in de vorm 
van kunstmest. Toch verbruikt hij 
maar de helft van de hoeveelheid 
kunstmest die in de jaren 80 werd 
gebruikt.
 
Beleid overheid

Kees heeft niet de indruk dat de 
overheid gedegen onderbouwd 
beleid voert. In het verleden hebben 
boeren bijvoorbeeld een vergunning 
gekregen om uit te breiden en 
als je die ruimte niet hebt benut, 
verlies je de vergunning. Dat roept 
veel boosheid op onder boeren.  
En wat betreft de discussie over 
stikstof: onderzoek is nooit 
onafhankelijk, dus zowel het 
RIVM als de boeren die ertegen 

protesteren hebben eigen belangen. 
En voedselproductie zonder 
stikstofuitstoot is een illusie. Toch 
maakt hij zich er niet zo druk om. 
Hij verwacht niet dat hij het aantal 
koeien zal moeten verminderen 
omdat hij voldoende land bezit en 
niet naast een natuurgebied ligt.

Duurzaamheid

Hij doet veel aan duurzaamheid. 
Het dak ligt vol zonnepanelen en 
de stal wordt verlicht met led-
lampen. Ook wint hij warmte terug 
uit de melk en gebruikt dat voor 
verwarming en warm water.

In het land zaait hij nu kruidenrijk 
mengsel waarbij graszaad wordt 
gemend met verschillende 
soorten klaver, cichorei en smalle 
weegbree. Klaver brengt stikstof 
in de bodem en zorgt zo voor 
bemesting.

Hij gebruikt minder antibiotica 
dan vroeger en huurt weinig 
loonwerkmachines in, omdat die 
vaak zwaar zijn en zo zorgen voor 
verdichting van de grond. Hij doet 
dus het meeste met z’n eigen 
lichtere machines. En natuurlijk 
let hij op vogels die broeden in 
z’n land. Hij probeert nesten van 
kieviten en scholeksters te ontzien 
en zou graag hulp willen in het 
voorjaar om die op te zoeken.

Droombaan

Hij vindt het prachtig om dit werk 
te doen. God heeft de wereld 
gemaakt en hij mag een stukje van 
de schepping beheren. Dus dat zal 
hij met plezier blijven doen!

Door Margriet Hidding
Foto’s: Kees Westeneng

Kees westeneng bij zijn melkkoeien.

Werkzaamheden op het land.
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Extra foto’s Garagesale
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O.B.S. de Huifkar
De kinderboekenweek
Het thema van de kinderboeken-
week was beroepen. Dus we zijn 
op bezoek geweest naar Lalkens, 
melkveeboerderij en de molen in 
ons dorp.
Lalkens:
Eerst zijn we naar Lalkens geweest. 
we gingen met Berend-Jan naar 
de kippen, daar had hij over het 
eten van de kip verteld. En daarna 
gingen we naar boven en daar had 
Klaaske ons bijna alles over de kip 
en de eierdozen verteld. En toen 
gingen we naar Willem en hij had 
uitgelegd wat de machines doen en 
hoe ze werken. Maar ik vond het 
leukst dat we de kippen naar buiten 
mochten zien.

De melkveeboerderij:  
Toen we aankwamen bij de melk-
veeboerderij toen gingen de koeien 
naar buiten in de wei, het waren 
zoon hondertien koeien. Daarna 
gingen we naar de pinken en kregen 
we uitleg over wat ze eten. En toen 
gingen we naar de kalven ze waren 
heel schattig. En daarna mochten 
we zien waar ze gemolken werden 
het was best wel modern. Maar ik 
vond het leukst dat we de kalven 
mochten aaien.
De molen:
Als laatst gingen we naar de molen. 
We kregen eerst uitleg hoe de 
boomstammen werden gezaagd. 
En daarna gingen we de trap daar 

was allemaal oude gereedschap. 
En toen gingen we nog een trap 
op en daar konden we naar buiten. 
Eerlijk gezegd ik vond het best wel 
eng. En toen nog een trap en daar 
waren allemaal tandwielen en toen 
had Leo ons uitgelegd waar die 
voor waren. Maar ik vond het leukst 
dat we naar buiten mochten bij de 
wieken.
Als afsluiting van de kinderboeken-
week hebben we nog pannenkoe-
ken gegeten.

Van Yara Geerts

Beroepen bezoeken
de kippen boerderij
Als eerste gingen we naar de kip-
penboederij van de familie Lalkens. 
We kregen uitleg over de kippen. 
Wat voor eten ze kregen en hoe al-
les werkte een hoe de machine eten 
gaf een drinken. Een hoe de eitjes 
kwamen een hoe de poep weg ging. 
We kregen uitleg over de eieren 
hoe alles in de doos ging een hoe 
een ei en kuiken werd. We kregen 
ook uitleg hoe de eieren verpakt 
werden. We kregen ook allemaal 

lekkere dingen met ei. lk vond het 
heel erg leuk bij de kippen.

Melkveebedrijf
We gingen in een bus naar de 
boerderij. Ze gingen de koeien naar 
buiten doen het was leuk om te 
zien. We gingen ook bij het voer 
kijken. En bij de kalfjes een kalfje 
was anders dan de rest een blauwe 
Belg. Die moest naar de slacht dat 
vond ik zielig. We gingen ook bij de 
zwangere koeien kijken. En bij de 
wat oudere koeien kijken. Er waren 
ook varkens en konijnen cavia's en 
schapen. Ze wekte ook hun eigen 
energie op. Met de warmte van de 
melk en ze hadden ook een wind-
molen. Het was leuk.
De molen
We gingen naar de molen in Wol-
tersum. We kregen een rondleiding 
van Leo. lk vond het interessant 
we gingen ook op het balkon. En 
we zagen hoe de boomstam werd 
gezaagd.
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Nieuw wandelpad
Kort geleden is door de 
Groencommissie een nieuw 
wandelpad aangelegd rondom 
het sportveld. Het pad begint 
achter het nieuwe bankje 
aan de Bouwerschapweg en 
eindigt naast de ingang van het 
oefenveld. Het is een prachtig 
pad geworden, je waant je in 
een andere wereld!

Naar aanleiding van de zware 
aardbeving in Garrelsweer 
hebben fakkels gebrand in heel 
het dorp.
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O.B.S. de Huifkar
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Zaterdagmiddag 13 
november werd ik met 
open armen ontvangen bij 
de clubtentoonstelling van 
Vogelvereniging ‘de kardinaal’ 
te Woltersum in café de 
Kielerbocht. De vereniging 
bestaat dit jaar 50 jaar en de 
tentoonstelling werd voor de 
49e keer georganiseerd. 

Meindert Blink (siktoares a.i.) 
liet een artikeltje schrijven voor 
Tilproat graag aan mij over, 
maar leidde mij wel enthousiast 
rond en wist veel en boeiend te 
vertellen over de diamantduiven 
met schitterende oogjes, de 
prachtig gekleurde parkieten 
en kanaries, de prijswinnaars 
en nog veel meer. Zo horen 
sommige vogeltjes eigenlijk 
een rood hoedje te hebben, 
maar hebben ze dat deze keer 
niet omdat ze geen kleurstof 
gegeten hebben.  

Er waren heel veel 
prijswinnende vogels en dat 
terwijl de keurmeester van 
buiten de vereniging komt. 
Prijswinnaar wordt men niet 
zomaar, dat is een serieuze 
prestatie. Ik kreeg een catalogus 
mee met daarop een rode 
kardinaal en een opsomming 
van alle 151 vogels op de 
tentoonstelling met daarbij 
vermeld de gewonnen prijzen.  
Woltersum heeft heel wat 
kampioenen!

Maaike van der Werf

Vogelshow
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O.B.S. de Huifkar
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Het etentje in het Dorpshuis 
was weer een succes met dank 
aan Omer, Sien en Klaske

De bouw van de Dobbestraat 
is inmiddels al een stuk verder, 
maar ziet er al veelbelovend uit!
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O.B.S. de Huifkar
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Veranderingen kun je doorgeven aan de redactie 
p/a Bijbelgang 7 te Woltersum 
E-mail:  tilproat@gmail.com 
 

Vereniging Dorpsbelangen Woltersum  
Voorzitter: Nico Bos
Secretaris: P.Nieborg         
E-mail:  dorpsbelangen@woltersum.net  
Website: woltersum.net
 

Stichting Dorpshuis “De Bongerd” 
Secretaris:  K.Piebenga             050-2302290
Reserveren:  S. Steenhuis             050-3023558

Sportvereniging Woltersum 
Voorzitter:  A. Dost              06-38610421   
Secretaris :  M. Ruben.                     06-55181616 
e-mail:  info@svwoltersum.com

Supportersvereniging Woltersum 
Secretaris:   S.Steenhuis                  050-3023558 

IJsvereniging 
Secretaris:  B.Punter             050-3023435

VVV Woltersum  
Secretaris:  J. Windt                        06-51661044 

Toneelvereniging “Old Egypte” 
Secretaris:   K. Lalkens             06-25533042                      
  J. Laning             050-3022611

Ouderraad OBS “De Huifkar” Woltersum 
Secretaris: Geen contactgegevens  

Begrafenisvereniging 
Secretaris :  L. Dijkstra             050-3023664 

Begraafplaats Woltershof 
Secretaris:  W. Darneviel             050-3021437

Kerkenraad Woltersum 
Scriba:   K.Lalkens                      06-25533042

Vogelvereniging “De Rode Kardinaal” 
Secretaris: C.D.Kamp             050-3023093 
e-mail:  ceeskamp@ziggo.nl 

Biljartvereniging “Aan’t Daipke 83”  
Secretaris:  H.Schoonveld               050-3021350  
Klaverjasvereniging “Ruiten Troef”                        
Secretaris:  P.Nieborg             06-54341142

Buurtvereniging Hoofdweg 
Secretaris :  H.Bosma                 06-46034358 

Buurtvereniging Dobbestraat 
Secretaris:  J. Hoving             050-3024945  
Buurtvereniging Bijbelgang 
Secretaris:  J. Noordman             050-2807085  
Buurtvereniging Het Kerkpad 
Voorzitter:   A. Uil                             050-8503624    
Buurtvereniging Kollerijweg “Op ’t End” 
Secretaris:  T.Huizinga                    050-3023989  
Buurtverband Bouwerschapweg “Lombok” 
Secretaris:  D. Noordman             06-33884339   
Straatvereniging K.de Boerweg 
Secretaris:  B.Kaper                         050-5423440  
Culturele Commissie 
Secretaris:  K. Lalkens             06-25533042
e-mail:  fam.lalkens@hotmail.com  
WEC “Woltersumse Energie Coöperatie”
Voorzitter:     Kees Westeneng      06 13259697
Penningmeester:  Laurens Mengerink   050 3024052
Secretatis:             Vacant
Website:                www.woltersumenergie.nl

TILPROAT 
Dorpskrant Woltersum 
e-mail:  tilproat@gmail.com
website:  www.tilproat.nl  

Verenigingen



Woltersumse Energie Coöperatie
Opgeweckt 

Algemene Leden Vergadering en 
Energiecafé opgeschort

We hadden graag een verslag 
willen delen van onze eerste 
Algemene Ledenvergadering en 
Energiecafé over Warmtepompen, 
maar helaas gooide Corona roet 
in het eten. We zullen zodra de 
omstandigheden het toelaten een 
nieuwe datum kiezen. 

Wat is eigenlijk een coöperatie?

Een coöperatie is een soort 
vereniging met leden. Die leden 
zijn jullie, de bewoners van 
Woltersum. Door onze krachten te 
bundelen kunnen we meer bereiken 
dan alleen. Bijvoorbeeld door 
grootschalig duurzame energie 
op te wekken. Of gezamenlijk 
zonnepanelen in te kopen waardoor 
we korting kunnen krijgen. Anders 
dan bij andere bedrijfsvormen 
gaat het bij een coöperatie nooit 
om het maken van zoveel mogelijk 
winst. Ons doel is om te voorzien 
in de belangen van onze leden, 
dat zijn dus jullie belangen op het 
gebied van duurzaamheid. Wat 
die belangen precies zijn en hoe 
we die moeten bereiken wordt 
altijd democratisch bepaald door 
de leden van de coöperatie. Want 
samen staan we sterker. 

Samen energie opwecken

We zijn maandenlang druk bezig 
geweest met een locatieonderzoek 
naar verschillende plekken in en 
rond het dorp waar we energie op 
kunnen wekken. Dat onderzoek 
is inmiddels afgerond en heeft 
een aantal interessante potentiële 
locaties opgeleverd. Op basis 
hiervan hebben we subsidie 
aangevraagd voor het plaatsen van 
zonnepanelen op een groot dak 
bij Kees Westeneng, evenals een 
kleine windmolen op zijn erf. Dit zal 
onze eerste eigen opwekinstallatie 
worden. 

Van de energie die we hiermee 
opwekken kunnen straks alle 
Woltersummers profiteren. 
Bijvoorbeeld door een korting te 
krijgen op je energierekening of 
door het investeren in energie-

certificaten waarmee je een jaarlijks 
rendement kan ontvangen. Wat de 
beste optie is voor het dorp zijn 
we nu aan het uitrekenen. Daarbij 
krijgen we professionele hulp 
van de Groninger EnergieKoepel 
(GrEk). 
 
Warmtebeeldcamera 

Maak optimaal gebruik van de 
komende winter en ga op koude 
dagen aan de slag met een 
warmtebeeldcamera. De WEC 
heeft de beschikking over zo’n 
camera die kan jij gebruiken! 

Wat kun je met een 
warmtebeeldcamera?

Met een warmtebeeldcamera 
kun je foto’s maken waarmee je 
verschillende temperaturen kunt 
herkennen. Als je bijvoorbeeld 
foto’s van je huis maakt, kun je 
ontdekken of er warmte weglekt 
door kieren in ramen en deuren. Of 
juist hoe goed je isolatie is. Ook 
kun je op zoek gaan naar tocht 
in huis. Een makkelijke en leuke 
manier om meteen aan de slag te 
gaan.

Wat zie je op beelden van de 
warmtebeeldcamera?

Door de kleuren kun je zien waar 
het warm of koud is. Je kunt kiezen 
uit verschillende kleurenpaletten. 
Het meest voor de hand liggende 
pallet is ‘Regenboog’. Hierbij staat 
blauw voor koud en rood voor 
warm. Voor tocht in huis ga je op 
zoek naar koude kleuren. Maak 
je een foto van de buitenkant van 
je huis, dan zie je aan de warme 
kleuren waar warmte uit je huis 
lekt. Aan de rechterzijde van het 
scherm zie je de temperatuurschaal.
 
Op de linker foto hieronder zie 
je een gevel die niet overal goed 
gevuld is waardoor een gevlekt 
beeld ontstaat (rode vlekken en 
gele vlekken). 

Op de rechterfoto is er bij het na 
isoleren een stuk gevel vergeten 
waardoor er een duidelijke lijn 
zichtbaar is. Het groene gedeelte is 
warmer dan het blauwe gedeelte.

Interesse?

Wil je graag een warmtebeeld van jouw huis? Mail ons op info@
woltersumenergie.nl en dan helpen we je op weg!


